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Protokół Nr XXXIII/13 

z XXXIII sesji Rady Gminy Maków odbytej w dniu 21 czerwca  2013 roku 
w godz. 16.40 – 19.20  w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Makowie  pod 
przewodnictwem Przewodniczącego Rady Gminy Maków Dariusza Kulety. 
 
 
Ustawowa liczba radnych                   - 15 
Faktyczna liczba radnych                    - 15 
Liczba radnych obecnych na sesji     - 15 

     (spóźnienia:  
> radny Kazimierz Sałek  – zaczął 

uczestniczyć w sesji od punktu 3A) 

W załączeniu protokołu: 
- lista obecności radnych  
- lista obecności sołtysów 
- lista obecności zaproszonych gości  
 
Porządek obrad: 
             

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXX, XXXI i XXXII sesji Rady Gminy Maków (tj. nr 

XXX/2013 z dnia 21 marca 2013 r.; XXXI/2013 z dnia 26 kwietnia 2013 r.; 
XXXII/2013 z dnia 27 maja 2013 r.).  

3A.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia członków Komisji  
  Uzdrowiskowej.    

4. Informacja  Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych 
w okresie między sesjami. 

5. Informacja o bieżącej działalności Wójta  Gminy oraz  zamierzeniach 
 i kierunkach działania. 

6. Przedstawienie informacji o stanie mienia komunalnego gminy. 
7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Maków za 2012 

rok. 
8. Przedstawienie opinii stałych komisji na temat projektu uchwały 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Maków wraz 
ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Maków wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 
2012 rok.  

10. Przedstawienie opinii stałych komisji na temat projektu uchwały  
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Maków. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Maków.  

12. Przedstawienie opinii stałych komisji na temat projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości gminnej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości gminnej.  

14. Przedstawienie opinii stałych komisji na temat projektu uchwały 
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2013 rok.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu  gminy na 2013 rok.  
     15A. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego kredytu na   

    finansowanie planowanego deficytu budżetu na 2013 r. i spłatę   
    wcześniej zaciągniętych zobowiązań.  

     15B. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia    
              Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Maków na lata 2013-2019.  

16. Interpelacje i zapytania, wolne wnioski. 

17. Zamknięcie obrad. 

 

Punkt 1 
Przewodniczący Rady Gminy Maków Dariusz Kuleta   dokonał otwarcia XXXIII 
sesji  Rady Gminy Maków, stwierdzając jednocześnie prawomocność obrad 
z uwagi na obecność 14 radnych  - na ogólną liczbę 15. 
 
      Punkt 2 
Przewodniczący Rady przedstawił zmiany do zaproponowanego porządku sesji, 
polegające na dodaniu następujących punktów: 

 3A.Podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia członków Komisji 
Uzdrowiskowej; 

 15A. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 
kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu na 2013 r. 
i  spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań; 

 15B. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Maków na lata 2013-2019. 
 

Innych propozycji zmian do porządku sesji nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  przyjęcie porządku XXXIII sesji, 
z uwzględnieniem przedstawionych przez niego dodatkowych punktów. 
Porządek ten Rada Gminy przyjęła jednogłośnie, 14 głosami „za”. 
 
     Punkt 3 
W wyniku odrębnych głosowań  Rada Gminy przyjęła bez uwag  protokóły 
z następujących sesji: 
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> z  XXX sesji , z dnia 21 marca 2013 r.  -   14   głosami „za”, tj. jednogłośnie, 
> z XXXI sesji, z dnia 26 kwietnia 2013 r. – 14 głosami „za”  tj. jednogłośnie 
> z XXXII sesji, z dnia 27 maja 2013 r. – 14 głosami „za” tj. jednogłośnie. 

     
       Punkt 3A 
Przewodniczący Rady D.Kuleta poprosił o zgłaszanie kandydatów  na członków 
do Komisji Uzdrowiskowej.  
Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kołaczek zgłosił radnego Sławomira 
Kucikowicza. Radny ten wyraził  zgodę.  
Przewodniczący Rady Dariusz Kuleta zgłosił radną Helenę Sałek. Radna nie 
wyraziła zgody. 
Radna Stanisława Bartosik zgłosiła radnego Dariusza Kuletę. Radny ten  wyraził 
zgodę. 
 
Więcej kandydatur nie zgłoszono. 
Następnie Przewodniczący Rady przeprowadził głosowanie w sprawie 
akceptacji poszczególnych kandydatur. 
W wyniku głosowań poszczególne kandydatury zostały pozytywnie 
zaakceptowane. Kandydaci otrzymali  następującą liczbę głosów: 
- radny Sławomir Kucikowicz- 13 głosów „za”, 2 głosy „wstrzymujące”, 
- radny Dariusz Kuleta – 13 głosów „za”, 1 głos „wstrzymujący się”, 1 głos 
„przeciw”. 
 
Następnie Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 
wyznaczenia członków Komisji Uzdrowiskowej. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy podjęła przedmiotową 
uchwałę. Wynik głosowania był następujący: 
- 14 głosów „za”,  
- 1 głos „wstrzymujący się”. 
Uchwała Nr XXXIII/192/13 w sprawie wyznaczenia członków Komisji 
uzdrowiskowej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
       Punkt 4 
Przewodniczący Rady Dariusz Kuleta przedstawił informację na temat działań 
podejmowanych w okresie między sesjami. Między innymi poinformował, że 
odbyły się dwie sesje nadzwyczajne tj. w dniu 26 kwietnia i 27 maja br. 
Poinformował, jakie tematy były podejmowane podczas tych sesji. W dalszej 
kolejności poinformował o korespondencji, która napłynęła do Rady Gminy, jak 
niżej: 

> pismo prezydenta Skierniewic Leszka Trębskiego, w którym prezydent 
informuje  między innymi  o wejściu w życie z dniem 11 czerwca br. 
rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 8 maja 2013 r. w sprawie nadania 
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statusu obszaru ochrony uzdrowiskowej Osiedlu Zdrojowemu 
położonemu na obszarze miasta Skierniewice i sołectw: Maków, Krężce 
i Dąbrowice, 

> sprawozdanie Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Makowie 
z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2012 rok, 

> ocena zasobów pomocy społecznej na 2012 rok dla Gminy Maków, 
przygotowana przez Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Makowie. 

Ponadto poinformował, że z większością radnych miał zaszczyt i przyjemność 
reprezentować naszą Gminę podczas uroczystego podpisywania umowy 
o współpracy pomiędzy Gminą Maków a Gminą Purgstall w Austrii. Powiedział, 
że po wielu latach, wspólne działanie obu gmin zostało w oficjalny sposób 
parafowane.  
Następnie poinformował,  że reprezentował Radę na tradycyjnym, corocznym 
ognisku strażackim, którego organizatorem w tym roku była Ochotnicza Straż 
Pożarna w Krężcach. 
W dalszej kolejności powiedział, że w ostatnim czasie, w ostatnich miesiącach,  
na terenie naszej Gminy zostały rozrzucone różnego rodzaju ulotki . Podkreślił, 
że są to ulotki kłamliwe, nieprawdziwe. 
Powiedział, że pierwsza z ulotek dotyczy budowy, uruchomienia zakładu 
w Pszczonowie, była rozrzucona w Świętem, Słomkowie, zawierała 
nieprawdziwe, kłamliwe insynuacje, jakoby część z radnych czy  pracowników 
Urzędu,  tylnymi drzwiami, brała jakieś pieniądze za to, że ten zakład będzie 
uruchomiony. Ponadto w ulotce tej zostały zawarte insynuacje, że były 
organizowane jakieś spotkania jego osoby z  prezesem Suszkowskim. Podkreślił, 
że pierwszy raz spotkał się z Panem Suszkowskim na zebraniu w Pszczonowie, 
które zostało zorganizowane publicznie, a drugi raz  podczas sesji , na tej sali.  
Poinformował, że druga  ulotka,  kłamliwa,  dotyczyła tego, że wraz z Wójtem 
Gminy prowadzą z inwestorem rozmowy, który zamierza w Makowie 
wybudować krematorium. Podkreślił, że nigdy, ani on, ani Wójt nie prowadzili 
żadnych rozmów z kimkolwiek na temat  krematorium. Stwierdził, że ulotka jest 
kłamliwa, bezczelna, z tyłu została opatrzona ich podpisami, odnoszącymi się 
do kwestii zmiany granic. 
Odnosząc się do kolejnej ulotki,  dotyczącej szkolenia w Wiśle – powiedział, że 
ten, który ulotkę wydał, gdyby był na tyle inteligentny, to przynajmniej pisząc 
o Wiśle, dodałby zdjęcie internetowe z Wisły.  Zamieścił zdjęcie z Mikołajek. 
Podkreślił, że za podróż do Wisły radni zapłacili z własnej kieszeni. 
Organizatorem szkolenia było starostwo powiatowe, a wzięły w nim udział 
prawie wszystkie gminy z terenu powiatu skierniewickiego.  
Ponadto powiedział, że na jego osobę wpłynęły kolejne dwie  skargi/donosy. 
Poinformował, że jedna z nich mówi o wykorzystywaniu przez niego stanowiska 
przewodniczącego. Jakoby po zakupie przez niego gruntów, miał odrolnić 
ziemię, podzielić na działki i sprzedawać z zyskiem – wszystko przy współudziale 
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Jerzego Stankiewicza. Ponadto donos informuje, że zaprasza na sesję polityków, 
posłów i prowadzi z nimi dyskusje polityczne. Podkreślił, że ten kto chodzi na 
sesje, to wie, że w ciągu 6 lat, na tej sali była jedynie Pani poseł Dorota 
Rutkowska. Kto był na tej sesji, to wie, że nie były prowadzone z nią, ani z nikim 
innym, żadne dyskusje polityczne. Pani poseł z nikim nie dyskutowała, ale  
zabrała głos w sprawach nurtujących nie tylko gminę, powiat, ale i polskie 
społeczeństwo. Odnosząc się do kwestii zakupu przez niego gruntów rolnych – 
powiedział, że prawdą jest, że zakupił działki od prywatnej osoby. Podkreślił, że 
nigdy działek tych nie odrolnił, a co najważniejsze – żadnej nie sprzedał.    
Podsumował, że jest to kolejne kłamstwo na jego temat. Nadmienił, że donos 
ten został skierowany do Ministra Obrony Narodowej.  
Odnosząc się do drugiej skargi dotyczącej jego osoby  – powiedział, że skarga ta 
została podpisana. Dotyczy różnych spraw. Między innymi autor pisze, że 
opuszcza on często granice naszego państwa, będąc delegatem gminy 
w podejmowaniu decyzji politycznych z zaprzyjaźnionymi gminami innych 
państw.  Potwierdził, że był na Litwie, w Austrii  i w najbliższym czasie znowu 
pojedzie na Litwę. Dodał, że jest to zgodne z prawem, ponieważ każdorazowo – 
zgodnie z ustawą – informuje swojego przełożonego o wyjeździe za granicę. Ma 
taki obowiązek i tego obowiązku dopełnia. Zachęcił tych, którzy piszą tego typu 
treści, do zapoznania się z porozumieniem np. pomiędzy Moletu a Makowem, 
pomiędzy Purgstall a Makowem. Podkreślił, że w zawartych porozumieniach nie 
ma mowy o żadnej działalności politycznej.  
Stwierdził, że osoby, które piszą tego typu skargi, nie przestraszą go, nie 
zniechęcą do działalności w Radzie Gminy.   
 
       Punkt 5 
Wójt Gminy Jerzy Stankiewicz przedstawił informację o bieżącej działalności - za 
okres od 21 marca do 21 czerwca br. 
Informacja ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Ponadto Wójt poinformował o skargach, jakie w ostatnim czasie zostały złożone 
na różne organizacje i stowarzyszenia działające na terenie gminy. Między 
innymi jedna ze skarg dotyczyła  OSP Święte, Krężce i Dąbrowice. W skardze tej 
zarzucono, że strażacy czerpią ogromne korzyści z wynajmu sal na różne 
uroczystości.  
W dalszej kolejności Wójt poinformował, że w dniu 22 marca br. za 
pośrednictwem Prokuratury Rejonowej w Skierniewicach do Komendy Miejskiej 
Policji w Skierniewicach  wpłynęło zawiadomienie, w którym między innymi 
autorzy zarzucili pracownikom Urzędu Gminy niedopełnienie obowiązków od 
roku 2008 do 2013 w związku z nieudostępnieniem informacji publicznej 
zgodnie z ustawą o dostępie do informacji publicznej; wyrządzenie Gminie 
Maków znacznej szkody majątkowej w roku 2008 przez Wójta Gminy Maków, 
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poprzez nadużycie udzielonych mu uprawnień, dotyczących rozpatrywania 
przetargu i wyboru wykonawcy boiska szkolnego „orlik 2012”. Wójt 
poinformował, że prokurator zatwierdził postanowienie o odmowie wszczęcia  
śledztwa. Odnosząc się do zarzutów dotyczących budowy boiska – Wójt ocenił, 
że jego winą jest to, że wraz z pracownikami Urzędu Gminy, wybudował orlik – 
pierwszy  powiecie skierniewickim i jeden z pierwszych w Polsce.  Zwrócił 
uwagę, że dzisiaj młody człowiek jest narażony na wiele pokus tj. narkotyki, 
alkohol, przemoc. Wyjaśnił, że władze Gminy poprzez takie właśnie działania 
jak sport,  starają się ludziom pomagać. Cały czas na boisku prowadzone są 
zajęcia, Gmina daje na to pieniądze.  
Następnie Wójt odczytał fragment  postanowienia o odmowie wszczęcia 
śledztwa, w którym prokurator wyjaśnia, że inwestycje, które  zostały 
zrealizowane przy dofinansowaniu urzędu marszałkowskiego czy urzędu 
wojewódzkiego,  były uważnie kontrolowane pod względem finansowym, jak 
i merytorycznym. Z posiadanych ustaleń wynika, że do chwili obecnej nie było 
żądnych wątpliwości, co do budowy boiska szkolnego „orlik 2012” w Makowie.  
Dalej prokurator pisze, że analizując powyższe, nie dopatrzono się uchybień 
w zakresie budowy boiska i tym samym nie doszło do wyrządzenia Gminie 
znacznej szkody  majątkowej.  
Wójt Gminy powiedział, że gdyby boiska nie budował - tak jak wielu wójtów - to  
byłby tutaj spokój.  
Następnie Wójt Gminy poinformował, że Urząd jest zarzucany różnymi 
działaniami. Jako przykład podał działania Pani Moniki Karalus, która 
spowodowała w roku  2012 i 2013, że  Urząd Gminy otrzymał  
z Samorządowego Kolegium Odwoławczego 41 decyzji umarzających 
postępowanie w sprawie odwołania od decyzji środowiskowej z powodu nie 
bycia stroną; 3 postanowienia odmawiające wszczęcia postępowania w sprawie 
stwierdzenia nieważności decyzji Wójta o warunkach zabudowy i decyzji  
środowiskowej z 2009 r.; 3 decyzje o odmowie stwierdzenia nieważności decyzji 
Wójta o warunkach zabudowy i decyzji środowiskowej z 2009 r. Ponadto 
wpłynęło ponad 41 postanowień z Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
o odrzuceniu skargi na decyzję SKO.  
Dalej  Wójt Gminy poinformował, że zaraz po majówce przyjechała do Urzędu 
4-osobowa kontrola z Urzędu Marszałkowskiego. Po tygodniu przyjechała 
kolejna kontrola. Stwierdził, że nie ma uwag do kontroli z Urzędu 
Marszałkowskiego, bo są one merytoryczne, dobrze przygotowane. Podkreślił, 
że kiedy zwracał się do Urzędu Marszałkowskiego, to nigdy nie zdarzyło się, aby 
nie otrzymał pomocy. Poprosił, aby może ktoś z obecnych spróbował mu 
odpowiedzieć na pytanie  – po co była kontrolowana OSP Jacochów? 
Nadmienił, że na przesłuchanie wzywani byli strażacy i kobiety z KGW.  Zapytał -
po co była kontrola OSP Pszczonów? Nadmienił, że tu również przesłuchiwani 
byli strażacy i kobiety z KGW. Powiedział, że odbyła się też kontrola kobiet 
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z KGW Dąbrowice, łącznie z liczeniem sztućców, talerzy, itd. Kontrolowane było 
też KGW Sielce. Powiedział, że plac zabaw w Woli Makowskiej był 
kontrolowany już 4 razy. Poinformował, że szczegółowej kontroli poddano też 
plac zabaw w Makowie. Stwierdził, że rozumie to, iż komuś może nie podobać 
się pięknie zagospodarowany skwer w Pszczonowie, czy mini-orlik w Krężcach. 
Dodał, że nawet solary dokładnie zostały skontrolowane przez Urząd Kontroli 
Skarbowej.   
Podkreślił, że do wszystkich kontroli podchodzi z należytym szacunkiem 
i zrozumieniem. Żadnej kontroli nie obawia się. Stwierdził, że żadna kontrola 
nie wykazała nieprawidłowości. Stwierdził, że problem nie tkwi w kontrolach, 
tylko w tym, że dezorganizują one pracę Urzędu.  
Podsumowując – Wójt powiedział, że ręce ma czyste, serce prawe, nie boi się. 
Dodał, że przeżył 60 lat i jego ręka nie napisała żadnego donosu. Powiedział, że 
człowiekiem trzeba być, z ludźmi żyć, trzymać z gromadą. Stwierdził,  że atak na 
strażaków, na panie z KGW, na pracowników Urzędu, którzy są z tej ziemi, jest 
atakiem podłym, pełnym  nienawiści.  
 
Przewodniczący Rady Dariusz Kuleta odnosząc się do wypowiedzi Wójta Gminy 
– stwierdził, że najgorsze jest to, że te osoby i tak tego nie zrozumieją. Nic na to 
nie można poradzić i można spodziewać się, że tego typu ataków będzie więcej. 
Do wyborów jest coraz bliżej i nie mając innych argumentów, trzeba będzie 
sięgać właśnie do takich.  
  
       Punkt 6  
Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja o stanie mienia komunalnego 
Gminy Maków została przedstawiona szczegółowo na poszczególnych 
posiedzeniach stałych komisji. Zapytał czy jest potrzeba przedstawienia tej 
informacji na sesji i czy są uwagi do informacji? 
 
Radni nie zgłosili potrzeby przedstawienia na sesji  informacji o stanie mienia 
komunalnego Gminy Maków, jak również  nie zgłosili do niej żadnych wniosków 
i uwag. 

 

     Punkt 7  
Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 
oraz sprawozdanie finansowe za 2012 rok zostało przekazane radnym. Na 
posiedzeniach  komisji radni zapoznali się  z w/w sprawozdaniami.  
Zapytał – czy są pytania dotyczące tych sprawozdań? 
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
     Punkt 8 
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Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Piechut  odczytała opinię Komisji 
Rewizyjnej  z dnia 10 czerwca 2013 roku dotyczącą wykonania budżetu Gminy 
Maków za rok 2012. Komisja wyraziła pozytywną opinię o wykonaniu budżetu 
Gminy Maków za rok 2012. 
Przedmiotowa opinia stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Maria Piechut przedstawiła 
wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 10 czerwca 2013 r. o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Maków za 2012 rok. 
Wniosek Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
(Salę opuściła radna Agnieszka Szychowska-Szadkowska –powróciła  w punkcie 
13). 
 
Przewodniczący Rady odczytał uchwałę Nr III/221/2013 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 29 maja 2013 roku w sprawie 
opinii dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy Maków z wykonania budżetu za 
2012 rok. 
Zawarta w uchwale opina była pozytywna. 
Uchwała ta stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Następnie  Przewodniczący Rady zapoznał Radę z uchwałą Nr III/264/2013 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi z dnia 14 
czerwca 2013 roku w sprawie opinii dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej 
Rady Gminy Maków w sprawie absolutorium za 2012 rok. W uchwale została 
wyrażona pozytywna opinia w przedmiotowej sprawie. 
Uchwała Nr III/264/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Łodzi z dnia 14 czerwca 2013 roku stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 
 
W dalszej kolejności zostały przedstawione opinie  dwóch pozostałych stałych 
komisji  Rady Gminy Maków  na temat wykonania budżetu Gminy Maków za 
2012 rok. 
Opinie przedstawili: 

> radny Sławomir Kucikowicz – przewodniczący Komisji Finansów, Mienia 
Komunalnego i Ochrony Środowiska, 

> radna Stanisława Bartosik – wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 
i Spraw Społecznych. 

Komisje wyraziły pozytywne opinie na temat wykonania budżetu Gminy Maków 
za 2012 rok. 
 
     Punkt 9 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Kołaczek  odczytał  projekt uchwały 
w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Maków wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2012 rok.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kuleta poddał pod głosowanie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Uchwałę Nr XXXIII/193/13 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Gminy Maków wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2012 
rok – Rada Gminy Maków podjęła w głosowaniu jawnym  13 głosami „za”, przy 
1 głosie „wstrzymującym”. 
 
Uchwała Nr XXXIII/193/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu 
z sesji. 
 
   Punkt 10 
Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 10 czerwca 2013 r. o udzielenie absolutorium 
Wójtowi Gminy Maków za 2012 rok został przedstawiony przez Przewodniczącą 
Komisji w punkcie 8 porządku niniejszej sesji. Wniosek ten stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Komisji Finansów, Mienia Komunalnego i Ochrony Środowiska 
i wiceprzewodnicząca Komisji  Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych 
przedstawili opinie na temat projektu uchwały w sprawie udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy Maków. 
Przedstawione opinie były pozytywne i nie zawierały żadnych uwag do projektu 
uchwały. 
  
   Punkt 11  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Kołaczek  odczytał  projekt uchwały 
w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Maków.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kuleta poddał pod głosowanie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Uchwałę Nr XXXIII/194/13 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 
Maków– Rada Gminy Maków podjęła w głosowaniu jawnym   13 głosami „za”, 
przy 1 głosie „przeciw”. 
Uchwała Nr XXXIII/194/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu 
z sesji. 
Następnie w imieniu radnych - Przewodniczący Rady Dariusz Kuleta wraz 
z Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej Marią Piechut, a   w imieniu pracowników 
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Urzędu Sekretarz Gminy Maria Krawczyk wraz z Kierownikiem  GOPS Barbarą 
Jakubowską złożyli Wójtowi Gminy Jerzemu Stankiewiczowi gratulacje i wręczyli 
kwiaty.  
 
W dalszej kolejności Wójt Gminy Jerzy Stankiewicz  dziękując za udzielenie 
absolutorium powiedział, że rok 2012 był najlepszym rokiem w historii Gminy 
Maków. Nie zdarzyło się na terenie powiatu skierniewickiego, jak również 
w obszarze pomiędzy Łodzią a Warszawą, aby sześciotysięczna gmina wykonała 
inwestycji za 5,5 miliona zł, gmina która utrzymuje 6 szkół.  Był to rok 
szczęśliwy. Podziękował Radzie Gminy –  w imieniu swoim i Skarbnika Gminy. 
Podkreślił, że kiedy przedkłada temat na  Radzie, to wie o tym,  że na Radę 
może liczyć.  Jest to dla niego i skarbnika bardzo ważne. Zwoływane są sesje 
nadzwyczajne, tematy załatwiane są z dnia na dzień, ale trzeba mieć do siebie 
wzajemne zaufanie. Podziękowania skierował do Skarbnika  Gminy Mirosławy 
Górskiej oraz do pracowników Urzędu. Podkreślił, że dumny jest ze swoich 
pracowników. Tu wspomniał o  wielu kontrolach. Nadmienił, że ostatnio został 
obroniony w 100%  6-milionowy wniosek, co nie udało się żadnemu miastu. 
Świadczy to o tym, że zespół ten jest dobry. Stwierdził, że teraz w wakacje 
zostaną napisane kolejne wnioski.  W tym celu uda się w teren i podejmie 
dyskusje na temat potrzeb. Dodał, że są  jeszcze pieniądze, są małe, ale są do 
wzięcia i trzeba je wziąć. Na zakończenie Wójt powiedział, że dziękuje tym 
wszystkim, którzy cząstkę swojego serca, swojej pracy wkładają w tą Gminę. 
  
    Punkt 12 
Opinie stałych komisji na temat projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na obciążenie nieruchomości gminnej przedstawili: 

> radny Sławomir Kucikowicz – przewodniczący Komisji Finansów, Mienia 
Komunalnego i Ochrony Środowiska, 

> radna Stanisława Bartosik – wiceprzewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury 
i Spraw Społecznych 

> radna Maria Piechut – przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
Wszystkie trzy komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 
 
    Punkt 13 
(Na salę powróciła radna Agnieszka Szychowska-Szadkowska. Od tego 
momentu na sali są obecni radni w liczbie 15.) 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Kołaczek  odczytał  projekt uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie nieruchomości gminnej.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kuleta poddał pod głosowanie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
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Uchwałę Nr XXXIII/195/13 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 
nieruchomości gminnej – Rada Gminy Maków podjęła w głosowaniu jawnym   
15 głosami „za”, tj. jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXXIII/195/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu 
z sesji. 
 
    Punkt 14  
Skarbnik Gminy Mirosława Górska poinformowała o potrzebie uwzględnienia 
w projekcie uchwały dodatkowej zmiany budżetowej, której nie obejmował 
projekt uchwały, omówiony  podczas posiedzeń komisji. Wyjaśniła, że chodzi 
o dokonanie przeniesień w planie wydatków budżetu o kwotę 44.000,00 zł. 
Nadmieniła, że przeniesienia te nie mają wpływu na wielkość budżetu, ale są 
konieczne, z uwagi na przypadające sprawozdania półroczne, ponieważ nie 
może być żadnych przekroczeń w działach.  
 
W dalszej kolejności przewodniczący stałych komisji przedstawili opinie komisji 
na temat projektu uchwały. Opinie były pozytywne. 
 
    Punkt 15  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Kołaczek  odczytał  projekt uchwały 
w sprawie zmiany budżetu gminy na 2013 rok. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kuleta poddał pod głosowanie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Uchwałę Nr XXXIII/196/13 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2013 rok – Rada 
Gminy Maków podjęła w głosowaniu jawnym   15 głosami „za”, tj. jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXXIII/196/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu 
z sesji. 
 
    Punkt 15A  
Skarbnik Gminy udzieliła stosownych wyjaśnień dotyczących przedmiotowego 
projektu uchwały. Poinformowała, że zaistniała potrzeba podjęcia niniejszej 
uchwały, ponieważ w miesiącu lipcu nie jest planowana sesja, ponadto zmieniła 
się procedura zamówień publicznych. Środki z kredytu zostaną przeznaczone na 
takie zadania jak: budowa chodnika w Świętem, realizacja przydomowych 
oczyszczalni ścieków oraz remont stacji uzdatniania wody w Makowie. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Kołaczek  odczytał  projekt uchwały 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie 
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planowanego deficytu budżetu na 2013 r. i spłatę wcześniej zaciągniętych 
zobowiązań. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kuleta poddał pod głosowanie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Uchwałę Nr XXXIII/197/13 w sprawie w sprawie zaciągnięcia kredytu 
długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu na 2013 r. 
i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań -  Rada Gminy Maków podjęła 
w głosowaniu jawnym   15 głosami „za”, tj. jednogłośnie.  
Uchwała Nr XXXIII/197/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu 
z sesji. 
 
    Punkt 15B  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Andrzej Kołaczek  odczytał  projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Maków na lata 2013-2019.  
 
Przewodniczący Rady Gminy Dariusz Kuleta poddał pod głosowanie 
przedmiotowy projekt uchwały. 
 
Uchwałę Nr XXXIII/198/13 zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Maków na lata 2013-2019 – Rada 
Gminy Maków podjęła w głosowaniu jawnym   15  głosami „za”, tj. 
jednogłośnie. 
Uchwała Nr XXXIII/198/13 w w/w sprawie stanowi załącznik do protokołu 
z sesji. 
 
    Punkt 16  
Przewodniczący Rady przypomniał, że na ostatniej sesji zwyczajnej odczytał 
interpelację złożoną przez radną Helenę Sałek.  
Następnie odczytał treść odpowiedzi udzielonej radnej Helenie Sałek przez 
Wójta Gminy.  
 
W dalszej kolejności radna Helena Sałek złożyła na ręce Przewodniczącego Rady  
nową interpelację, dotyczącą funkcjonowania gazety  „Wieści z Gminy”. 
 
Przewodniczący Rady odczytał przedmiotową interpelację radnej Heleny Sałek.  
Przywołując stanowisko, jakie Rada Gminy Maków podjęła w obronie jednej 
z pracownic Urzędu – powiedział, że Pan Jan Białek złożył sprawę do sądu i na 
pierwszej rozprawie musiał pozew wycofać. Sprawa została odrzucona, 
ponieważ Pan Białek nie przedstawił żadnych dowodów na to, że ktokolwiek 
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z komitetu redakcyjnego brał udział w czymkolwiek opisanym w interpelacji 
w punkcie 9.  
 
Radna Helena Sałek powiedziała, że zadaje pytania, nie przesądza. Stwierdziła, 
że wtedy kiedy było zajmowane stanowisko przez Radę, apelowała 
o zakwalifikowanie  sprawy jako osobistej. Radni głosowali,  jako Rada 
zajmowali się tą sprawą. Dodała, że pismo jest Rady Gminy, zadaje pytania, 
a jakie będą odpowiedzi, to zobaczymy.  
 
Przewodniczący Rady podkreślił, że stanowisko Rady niewątpliwie pomogło 
pracownicy oczyścić się z zarzutów jej stawianych. 
 
 Radni zgłaszali wolne wnioski.  
 
Jako pierwszy głos zabrał radny Tomasz Winciorek. Powiedział, że ostatnie 
ulewy pokazały, gdzie są punkty przy drogach, które wymagają naprawy.  
W miejscowości Maków-Kolonia są trzy takie punkty: na ulicy Wiosennej, 
Akacjowej i Zagajnej.  Zaproponował, aby udać się   w teren, celem dokonania 
przeglądu i podjęcia decyzji o sposobie rozwiązania tych problemów. 
 
Radny Marcin Kujawiak poruszył problem dotyczący bardzo złego stanu 
technicznego drogi powiatowej tj. na odcinku od skrzyżowania w Woli 
Makowskiej do Mokrej Lewej. Przypomniał, że praktycznie od samego początku 
kiedy jest radnym, wraz z sołtysem zwracali się o  remont  tej drogi. Nie 
przyniosło to żadnych efektów. Do sprawy włączyli także radę sołecką. To także 
nic nie pomogło. Stwierdził, że są bezradni. Droga ma konsystencję tortu: grysik 
– smoła, grysik – smoła.  Skrzyżowanie przy wyjeździe do Skierniewic wygląda 
jak wielka plama smoły. Zwracając się do Wójta Gminy – zaapelował  o pomoc 
merytoryczną, o pomoc wywarcia presji na Starostwo Powiatowe, aby droga 
została ujęta  w planie napraw w najbliższym czasie.  
 
Radny Sławomir Kucikowicz przypomniał, że na jednej z sesji,  z udziałem  
starosty i kierownika referatu ds. dróg -  Panem Stasikiem,  zgłaszał już temat 
dotyczący drogi powiatowej tj. ulicy Brzosty. Przypomniał, że przy drodze 
pobudowany jest chodnik. Między chodnikiem a drogą nie ma żadnych 
odwodnień. Woda stoi. Ostatnio były ulewne deszcze, drogą nie można było 
w ogóle przejechać, ponieważ woda stała na poboczu. Zimą jest jeszcze gorzej. 
Kiedy są roztopy, woda podcieka pod pierwszą warstwę asfaltu, a w momencie 
wystąpienia mrozów, rozsadza pierwszą warstwę. Zwrócił się do Wójta Gminy 
o wystąpienie z wnioskiem do Starostwa Powiatowego o wykonanie odwodnień 
tej drogi.  
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Radny Kazimierz Sałek przypomniał, że w listopadzie zgłaszał wniosek 
o ustawienie znaku ostrzegawczego  tj. żółto-czarne  pasy – przy kapliczce na 
skrzyżowaniu ulicy Akacjowej  i Wiosennej.  Stwierdził, że jest tam bardzo 
niebezpiecznie.  
Następnie radny zgłosił wniosek o ustawienie znaku ograniczającego prędkość 
do 40 km/h przy skrzyżowaniu ulicy Wiosennej i Klonowej. Nadmienił, że na 
drodze tej na odcinku od cmentarza do Mokrej Lewej,  co niektórzy urządzają 
sobie wyścigi, żaden samochód nie hamuje na przedmiotowym skrzyżowaniu, 
chociaż jest tablica mówiąca o terenie zabudowanym i ograniczająca prędkość 
do 50 km/h. Wyraził przekonanie, że kiedy przy tablicy będzie jeszcze znak 
ograniczający prędkość, to kierowcy opamiętają się i to ich powstrzyma  przed 
taką jazdą. 
W kolejnej sprawie – poinformował, że wjazd do byłego zakładu „Bacutil” 
stanowiła działka, która jest własnością Gminy. Działka ta nigdy nie była 
sprzedawana. Dodał, że skoro chodzi o pieniądze, to niech właściciel firmy kupi 
działkę  albo niech ją dzierżawi. Nadmienił, że nie wie czy sprawę dobrze 
interpretuje, ale  warta jest zastanowienia.  
Następnie nawiązując do kwestii  podjętej przez Radę uchwały o wyznaczeniu 
członków Komisji Uzdrowiskowej – wyraził przekonanie, że wyznaczeni 
członkowie będą na bieżąco informować Radę o tym, co dzieje się w tej komisji. 
Stwierdził, że uchwała Rady Miasta o powołaniu Komisji Uzdrowiskowej 
powinna być do wglądu radnych.  
Zwracając się do Wójta Gminy – powiedział, że został zobligowany na walnym 
zebraniu GS o zapytanie się na sesji o to,  czy prawdą jest, że Urząd nie 
odpowiedział na wniosek GS, dotyczący zmiany warunków zabudowy. Wyjaśnił, 
że sprawa dotyczy  kotłowni po byłej wytwórni wód gazowanych?. Nadmienił, 
że pismo  zostało rzekomo złożone w styczniu.  
 
Głos zabrał radny Jerzy Kowara. Radny poruszył problem dotyczący drogi 
powiatowej w Słomkowie tj. od skrzyżowania z drogą Kościelną i  Gościniec 
w kierunku Pszczonowa. Powiedział, że dwa lata temu podjął się – po 
uzgodnieniu ze starostwem – przycięcia drzew. Przez dwa lata nie wykonano 
żadnych prac. Powiedział, że na moście barierki nie są widoczne, ponieważ 
pozarastały już krzakami. Zaapelował do Wójta Gminy o zainteresowanie się tą 
sprawą.  
Odnosząc się do przedstawionej przez Wójta Gminy informacji o ulotkach 
i donosach - zaapelował do osób, które je piszą,  aby te pieniądze, które na nie 
wydają, przysłały tutaj  - dla ludzi, którzy potrzebują ich. Zaapelował, aby osoby 
te wzięły się za młodzież, którą trzeba dopilnować. Powiedział, że trzeba coś 
zrobić, a nie tylko cały czas narzekać na Gminę, na Radę, na pracowników 
Urzędu Gminy.  
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Głos zabrała radna Maria Piechut. Radna poinformowała, że zgłaszała  potrzebę 
naprawy przepustów i poboczy na skrzyżowaniu drogi powiatowej i drogi 
gminnej tj.  koło Pani Starzec. Dodała, że zgłaszała też potrzebę naprawy mostu 
i barierek na drodze powiatowej w Świętem. Nadmieniła, że została  tylko 
założona opaska odblaskowa i nic tam nie dzieje się. Stwierdziła, że nie ma 
żadnej odpowiedzi na zgłoszony wniosek. 
Ponadto radna zapytała  w jaki sposób został załatwiony wniosek  zgłoszony 
przez  wszystkie komisje,  który dotyczył wystąpienia do Urzędu 
Marszałkowskiego o podanie nazwisk osób, które piszą donosy na straż, na 
KGW, Urząd Gminy, koło wędkarskie.  
 
Głos zabrał Przewodniczący Rady Dariusz Kuleta. Zwracając się do Wójta Gminy 
– powiedział, że chciałby poprosić o wystąpienie do powiatu o  wybudowanie – 
zgodnie z deklaracjami – chodnika od apteki do amfiteatru. Stwierdził, że 
chodnik jest rzeczywiście potrzebny. Osoby, które dzisiaj piastują funkcje 
w starostwie,  mówiły o tym. Dodał, że czas już ku temu, aby wystąpić  z takim 
wnioskiem.  
Przewodniczący Rady przypomniał, że Rada Gminy podczas jednej z sesji 
przedstawiła stanowisko Panu Staroście, uczestniczącemu w sesji  wraz 
z Panem Stasikiem. Na  to stanowisko do tej pory nie ma odpowiedzi. 
Przewodniczący wyraził pogląd,  że może warto byłoby pokusić się i po raz 
kolejny złożyć pismo, dotyczące tych wszystkich spraw podnoszonych przez 
radnych, dodatkowo ujmując sprawę, o której teraz mówi.  
 
Wiceprzewodniczący Rady Andrzej Kołaczek – zwracając się do kierownika 
Referatu Komunalnego – poprosił o przybliżenie sytuacji dotyczącej  odbierania  
odpadów na terenie gminy, po wygraniu przetargu przez firmę Eko-Region.   
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty – radna Agnieszka Szychowska-Szadkowska 
poinformowała, że podczas posiedzenia komisji zostały zgłoszone dwa wnioski 
przez radną Stanisławę Bartosik.  Komisja Oświaty do wniosków radnej 
przychyla się. Wyjaśniła, że pierwszy z wniosków dotyczy zabezpieczenia 
w budżecie gminy na przyszły rok środków – w związku z 50-leciem powstania 
szkoły w Dąbrowicach - na remont ogrodzenia, ułożenie parkingu z kostki przy 
szkole oraz  pomoc przy ufundowaniu sztandaru.  
Poinformowała, że drugi wniosek jest tożsamy z wnioskiem, o którym mówiła 
już radna Piechut (wystąpienie do Urzędu Marszałkowskiego). 
 
Głos zabrała radna Helena Sałek. Na wstępie radna podziękowała strażakom, 
w szczególności ekipie z Makowa, którzy bardzo sprawnie funkcjonowali  
w czasie zawirowań burzowo-pogodowych. Podziękowania skierowała także dla 
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brygady remontowej, dla Pana Mateji. Nadmieniła, że z bliska obserwowała 
pracę tych ludzi. Jest to  jedna,  wielka pochwała.   
 
Radny Kazimierz Sałek nadmienił, że delegacja makowskiej straży  w trybie 
pilnym dzisiaj została wezwana do komendy i urzędu miasta. Prezydent miał 
tam dziękować i przekazać straży pewną kwotę finansową. Nadmienił, że 
makowska straż w ciągu  3 dni,  19 razy wyjeżdżała  na teren Skierniewic i tam 
pompowała wodę.  
 
Radna Helena Sałek kontynuując – zapytała – czy w roku bieżącym kończą się 
jakieś okresy kadencji dla dyrektorów szkół podstawowych z Gminy Maków? 
Jeżeli tak – to w których szkołach i jaka będzie przyjęta procedura? Czy 
kontrakty będą przedłużane, czy będą ogłaszane konkursy? 
Ponadto nawiązując do konkursu, jaki w ubiegłym roku odbył się na wybór 
dyrektora gimnazjum – zapytała – czy wtedy  konkurs był koniecznością, czy 
kontrakt mógł być przedłużony? 
Zwracając się do dyrektor gimnazjum – poprosiła, aby dyrektor powiedziała 
o tym, jak przepracowało się jej ten rok w gimnazjum. 
 
Głos zabrał radny Bartłomiej Sokołowski. Radny poruszył sprawę dotyczącą 
odwodnienia drogi  powiatowej w Pszczonowie -  w kierunku do Lipiec 
Reymontowskich. Nadmienił, że zły stan tej drogi odsłonił się  podczas ulew. 
Dodał, że sprawę  zgłaszał już podczas sesji, na której obecny był Pan starosta 
i Pan Stasik. Powiedział, że teraz mówi  o tym, ponieważ problem złego stanu 
drogi nie został rozwiązany.   
Następnie radny odniósł się do doniesień, które miały miejsce, a dotyczyły 
strażaków, KGW i koła wędkarskiego w Pszczonowie. Zwrócił uwagę,  że te 
doniesienia dotyczą Wójta, pracowników Urzędu, ale bezpośrednio dotyczą 
ludzi, którzy udzielają się społecznie, społecznie pracują, poświęcają swój wolny 
czas i energię na to, aby zrobić coś dla swojej miejscowości. Stwierdził, że 
podziękowaniem dla nich jest to, że są przesłuchiwani przez policję,  
podejrzewani, że dokonują jakiś przekrętów na tych „swoich podwórkach”, za 
które odpowiadają. Podkreślił, że osoby, które donosy piszą, powinny 
zastanowić się, bo z pracy społecznej poza satysfakcją nie ma innych 
dochodów. Zaapelował, aby osoby, które udzielają się społecznie, a których 
w obecnej chwili znaleźć jest ciężko, aby te osoby nie stawały się narzędziem do 
jakiejś gry politycznej. 
 
Głos zabrał radny Andrzej Marszałek. Radny zgłosił potrzebę odwodnienia drogi 
powiatowej, na odcinku pomiędzy Krężcami a Dąbrowicami. Nadmienił, że jest 
tam zagłębienie, które kumuluje przy dużych opadach wodę, wówczas trudno 
jest przejechać samochodem, trzeba zwalniać do minimum. Wodę trzeba 
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odprowadzić, a najkorzystniej byłoby do rzeki. Zaapelował o przekazanie tego 
wniosku do powiatu.  
W dalszej kolejności odniósł się do osób, które piszą donosy. Powiedział, że jest 
to zjawisko negatywne. Podkreślił, że można ten czas wykorzystać 
zdecydowanie korzystniej. Wyraził przekonanie, że jest jeszcze czas, aby 
zastanowić się  i w dobrym kierunku swoje zamysły ukierunkować.  
 
Przewodniczący Rady udzielił głosu Wójtowi Gminy Jerzemu Stankiewiczowi, 
celem ustosunkowania się do zgłoszonych spraw. 
 
Wójt Gminy Jerzy Stankiewicz odnosząc się do sprawy odwodnień dróg, 
zgłoszonej przez radnego Winciorka – powiedział, że na miejsce  zostanie 
posłana komisja. Wójt nadmienił, że w tym problemowym miejscu (przy ulicy 
Akacjowej) – część rowu w pasie drogowym została zasypana. Mieszkańcy 
muszą sobie odpowiedzieć, czy chcą, aby rów przywrócić. Nadmienił, że 
przywrócenie roku spowoduje, że nie będzie podjazdu. Podkreślił, że do tych 
spraw należy podchodzić z wielką ostrożnością.  
Odnosząc się do sprawy,  którą zgłosił radny Marcin Kujawiak  tj. złego stanu 
drogi powiatowej od Woli Makowskiej do Mokrej Lewej – powiedział, że w tej 
sprawie należy spotkać się. Poinformował, że  już wystąpił do powiatu. Należy 
napisać kolejne wystąpienie. Droga rozchodzi się.  
W sprawie zgłoszonej przez radnego Sławomira Kucikowicza – Wójt 
odpowiedział, że należy spotkać się i przygotować wystąpienie.  
Odnosząc się do wniosku zgłoszonego przez Przewodniczącego Rady – Wójt 
Gminy odpowiedział, że złożył powiatowi ofertę. Zaproponował,  że Gmina 
zrobi chodnik, tylko niech powiat zrobi dokumentację. Nadmienił, że do dziś nie 
ma odpowiedzi w tej sprawie.  
Zwracając się do radnego Sałka – powiedział, że sprawa organizacji ruchu 
należy do kompetencji starostwa. Poprosił, aby radny napisał wniosek,  który 
Urząd przekaże do starostwa.  
Odnosząc się do drugiej sprawy zgłoszonej przez radnego Sałka, a dotyczącej 
nie udzielenia odpowiedzi na wniosek GS dotyczący zmiany warunków 
zabudowy – Wójt Gminy powiedział, że trzeba tą sprawę sprawdzić.  
W sprawie zgłoszonej przez radnego Kowarę – powiedział, że trzeba zastanowić 
się nad jej rozwiązaniem. Jeżeli nie będzie innej możliwości – w teren zostanie 
wysłana gminna brygada. 
Odnosząc się do  kwestii udrożnienia przepustu w Świętych Laskach – Wójt 
powiedział, że sprawa trwa już dwa lata. Uściślił, że chodzi o przepust przy 
zjeździe z drogi powiatowej. Poinformował, że w tej sprawie także wystąpił już, 
ale nie ma odpowiedzi.  
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Odpowiadając na pytanie dotyczące realizacji wniosku wypracowanego przez 
komisje, a dotyczącego podania nazwisk autorów skarg  - powiedział, że zwrócił 
się w tej sprawie do marszałka.  
Odnosząc się  do wniosku Komisji Oświaty dotyczącego wykonania pewnych 
prac remontowych w związku z jubileuszem 50-lecia powstania szkoły 
w Dąbrowicach – powiedział, że w przyszłym tygodniu spróbuje wykonać  
montaż finansowy na rok przyszły. Co do pomocy w ufundowaniu sztandaru – 
wyraził przekonanie, że zajmie się tym społeczność lokalna. Powiedział, że  
prace takie jak wykonanie parkingu, odsunięcie ogrodzenia, wykonanie 
odwodnienia – po prosu trzeba zrobić. 
Wójt Gminy powiedział, że dziękuje wszystkim strażakom, za ich pracę podczas 
ostatnich ulew. Nadmienił, że osobiście dziękował im podczas ogniska 
strażackiego. Powiedział, że podziękowania także ukażą się w gazecie.  Na ręce 
Wiceprzewodniczącego Rady Andrzeja Kołaczka przekazał podziękowania dla 
strażaków i pań z KGW Krężce za organizację ogniska strażackiego. 
W dalszej kolejności odpowiedział na pytanie zgłoszone przez radną Sałek. 
Powiedział, że kończą się kontrakty dla dyrektorów ze szkół w miejscowościach: 
Maków, Pszczonów, Słomków, Wola Makowska, jak również dla dyrektora 
przedszkola.  
Odnosząc się do drugiego pytania zgłoszonego przez radną Sałek – czy kontrakt 
Pani Kowalskiej mógł być, czy nie mógł być przedłużony – Wójt zwrócił uwagę, 
że to radna Sałek była pierwszą, która atakowała dyrektor Kowalską. Zarzucano 
zły poziom w gimnazjum. Poinformował, że jako Wójt  konkurs ogłosił. Dyrektor 
Kowalska mówiła, że do konkursu nie podejdzie. Do konkursu później podeszła. 
Temat jest zamknięty. Wyniki konkursu, to tak jak wyniki wyborów.  
Nawiązując do wniosku zgłoszonego przez radnego Sokołowskiego – Wójt 
poinformował, że w tej sprawie także wystąpił do powiatu. W Pszczonowie 
między innymi wystąpiło naniesienie ziemi na jedną z posesji,  poza tym – brak 
jest przedłużenia rowu przy innej posesji. Poinformował, że wystąpi jeszcze 
o starostwa o przyjazd  na miejsce.  Chodzi o spotkanie się i uzgodnienie, co 
zostanie zrobione, bo teraz jest na to  odpowiedni czas.  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Emilia Smolarek udzieliła informacji 
na temat odbierania odpadów z terenu gminy. Poinformowała, że przetarg 
wygrała firma Eko-Region. Do mieszkańców zostaną skierowane „kule” 
z informacją o terminach dostarczania koszy. Na koszach będą umieszczone 
naklejki, aby każdy wiedział co może, a czego nie może wyrzucać do danego 
kosza. Mieszkańcy otrzymają też informację od firmy o terminach wywozu 
odpadów. Stosowna informacja zostanie także zamieszczona w gminnej 
gazecie.  
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Głos zabrała dyrektor Gimnazjum Św. Wojciecha w Makowie Helena 
Groszkowska-Grymuza. Odpowiadając na pytanie skierowane do niej przez 
radną Helenę Sałek – powiedziała między innymi, że był to dla niej bardzo 
bogaty rok. Zrealizowanych zostało bardzo wiele działań, wiele zadań. Udało się 
bardzo dużo osiągnąć, a potwierdzeniem tego są efekty edukacyjne 
i wychowawcze.   Poinformowała, że podsumowanie całej rocznej działalności 
odbędzie się na początku lipca. Stwierdziła, że już dzisiaj może powiedzieć, że 
nie było większych problemów wychowawczych. W tym celu szkoła 
współpracowała z wieloma instytucjami, przede wszystkim z Gminną Komisją 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Urzędem Gminy, instytucjami 
zewnętrznymi. Poinformowała, że zostały zmodyfikowane systemy 
motywacyjne, zmodyfikowano systemy oceniania, co przełożyło się na wyniki 
edukacyjne i praktycznie nie będzie drugoroczności. Nadmieniła, że 
drugoroczność generuje kolejne problemy, bo skutkuje niedostosowaniem, 
czasem wręcz demoralizacją. Na zakończenie powiedziała, że w dniu 
dzisiejszym odebrała wyniki egzaminów gimnazjalnych. Poinformowała, że 
dwoje uczniów uzyskało 100% wynik, osiągnięty w historii szkoły po raz 
pierwszy. Dodała, że uczniowie odnosili sukcesy także w różnych konkursach 
zewnętrznych.   
 
Głos zabrał sołtys z Makowa Wacław Pokrop. Zapytał – czy będą podejmowane 
działania dotyczące kontynuacji budowy solarów?   
 
Wójt Gminy przypomniał, że na sesji prosił,  aby nie wchodzić w żadne inne 
programy dotyczące montażu solarów. Podkreślił, że w tej chwili nie ma 
dobrych programów, w które można byłoby wejść. Te duże programy są już 
pozamykane. Należy liczyć się z tym, że w programowaniu 2014-2020  może 
będą takie działania. Podkreślił, że Gmina Maków w tym temacie jest 
przygotowana, bo tylko 3 gminy w województwie wygrały konkurs. Zapewnił, 
że jeśli tylko w programowaniu na lata 2014-2020  zostanie ogłoszony konkurs 
na solary – to Gmina Maków pierwsza wystąpi z wnioskiem.  
 
Więcej głosów nie zabrano. 
 
    Punkt 17 
Z uwagi na wyczerpanie porządku sesji - Przewodniczący  Rady Dariusz Kuleta 
o godzinie 19.20 dokonał zamknięcia XXXIII sesji Rady Gminy Maków.  
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
               Przewodniczący Rady 
 
               dr inż. Dariusz Kuleta 
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Protokołowała 
 
Grażyna Maciejak 
 
Wykaz załączników do protokołu: 

1. Uchwała Nr XXXIII/192/13 w sprawie wyznaczenia członków Komisji 

Uzdrowiskowej. 

2.  Informacja o bieżącej działalności Wójta  Gminy za okres od  dnia 21 

marca 2013 r. do dnia 21 czerwca 2013 r.  

3.  Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Maków z dnia 10 czerwca 2013 r. 

dotycząca wykonania budżetu Gminy Maków za rok 2012. 

4. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Maków z dnia 10 czerwca 2013 r. 

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Maków za 2012 rok. 

5. Uchwała Nr III/221/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 29 maja 2013 roku w sprawie opinii 

dotyczącej sprawozdania Wójta Gminy Maków z wykonania budżetu za 

2012 rok. 

6. Uchwała Nr III/264/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Łodzi z dnia 14 czerwca 2013 r. w sprawie opinii 

dotyczącej wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Maków w sprawie 

absolutorium za 2012 rok. 

7.  Uchwała nr XXXIII/193/13 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego Gminy Maków wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Maków za 2012 rok. 

8. Uchwała Nr XXXIII/194/13 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Maków. 

9.  Uchwała Nr XXXIII/195/13 w sprawie wyrażenia zgody na obciążenie 

nieruchomości gminnej. 

10. Uchwała Nr XXXIII/196/13 w sprawie zmiany budżetu gminy na 2013 rok. 

11. Uchwała Nr XXXIII/197/13 w sprawie zaciągnięcia długoterminowego 

kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu na 2013 r. 

i spłatę wcześniej zaciągniętych zobowiązań. 

12. Uchwała Nr XXXIII/198/13 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Maków na lata 2013-2019. 

13. Listy obecności. 

 

Ponadto załącza się zawiadomienia o sesji wraz z projektami uchwał. 
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